
P r o t o k ó ł  Nr BRM.0012.2.2.2020 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 

Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 26 lutego 2020 r. 
 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności   

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko. 

 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Karolina Cichocka. 

 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

 Radny Rady Miejskiej – Ferdynand Grodzicki, 

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka,  

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska,  

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

Przemysław Drozd, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa 

Zalewska-Drozd, 

 Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek,  

 Projektant studium – Renata Drobny. 

 

Lista gości w załączeniu. 

Przewodniczący Komisji –  Dawid Bondarenko 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wnioski Komisji.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej.  

 

a) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków 

Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż zmiana dotyczy wykreślenia radnej ze składu komisji. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków Komisji Statutowej Rady Miejskiej  

w Olecku. 

 

b) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Olecku 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż zmiana dotyczy powołania radnej do składu komisji. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Olecku. 

 

c) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na zadania 

związane z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-

Mazurskiego w Brukseli 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, iż to co roczna uchwała, gdzie gmina dokłada się do utrzymania Biura 

Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

 w sprawie udzielenia pomocy finansowej na zadania związane z funkcjonowaniem Biura 

Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli. 

 

 

 

 

 

 



d) projekt uchwały w sprawie sposobu ustalania cen i opłat oraz zasad i trybu 

korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej Gminy Olecko 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

szczegółowo omówiła uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie sposobu ustalania cen i opłat oraz zasad i trybu korzystania z obiektów  

i urządzeń użyteczności publicznej Gminy Olecko. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku 

 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

szczegółowo omówiła uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy faktycznie będą prowadzone prace nad tym, aby zatrudnić opiekunów 

bezpośrednio przez MOPS, a nie przez zewnętrznych przedsiębiorców. 

 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że są na etapie kalkulacji kosztów i sprawdzania takiej możliwości. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, (obecnych 6 członków) przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi do sądu na rozstrzygnięcie 

nadzorcze Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

 

Kierownik GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo omówił uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wniesienia skargi do sądu na rozstrzygnięcie nadzorcze Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie. 

 



g) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2020-2029 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

oznajmiła, że zmiany jakie zachodzą w WPF to jedynie zwiększenia wartości w projektach 

wdrożonych w latach 2018 – 2020 współfinansowanych ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego o środki niewykorzystanych planów z 2019 roku w jednostkach oświatowych. 

WPF zawiera również zmiany wdrożone w uchwale zmieniającej budżet z dnia 28 lutego 

2020 r.  

 

Uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, (obecnych 6 członków) przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2020-2029. 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok  

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

szczegółowo omówiła uzasadnienie dołączone do projektu uchwały.  

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski  

zapytał, z czego wynika zmniejszenie wydatków w dziale 754 o kwotę 101.405,00 zł. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że są to środki z planu budżetowego na 2020 r. z zadania „Rozbudowa 

monitoringu miejskiego w Olecku etap III”. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, co jest zaplanowane do zrobienia za kwotę wskazaną w dziale 900. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że w pierwszym etapie w 2020 roku w planach jest modernizacja ulic 

przelotowych w Olecku, a mianowicie: ul. Gołdapska, ul. Ełcka, Aleja Zwycięstwa,  

ul. Kościuszki, dodatkowo dokonanie modernizacji oświetlenia tam gdzie już jest położona 

linia podziemna czyli na: Osiedlu Siejnik, ul. Wiejskiej, ul. Leśnej, jak również  

ul. Tunelowej. Wykonanie modernizacji oświetlenia całej gminy planowane jest do 2023 

roku. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, kiedy planowana jest modernizacja na terenach wiejskich. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że tereny wiejskie zaplanowane są na 2023 rok. 

 

Innych uwag ani pytań do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

 

 



Opinia Komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Radny Janina Anuszkiewicz  

poprosiła o przedstawienie wcześniej przygotowanego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w Olecku w części II i III, który nie został uchwalony. 

 

Kierownik BI – Alicja Szałkowska 

szczegółowo omówiła projekt mpzp, który był przygotowywany w latach 2016-2018 na 

terenie Olecko 1. W 2019 roku plan ten został podzielony na 3 etapy z czego tylko etap I 

został uchwalony. Pozostałe dwa czekają przygotowane do uchwalenia. Zgodnie ze studium 

uwarunkowań, kierunkiem na tych terenach jest mieszkaniówka i usługi nieuciążliwe. 

 

Radny Janina Anuszkiewicz  

zapytała, w jaki sposób można skutecznie zablokować wydobycie żwiru na omawianym 

terenie. 

 

Kierownik BI – Alicja Szałkowska 

oznajmiła, iż zgodnie ze stanowiskiem projektantów planu, obecny plan jest gotowy do 

uchwalenia. Geolog negatywnie zaopiniował projekt planu, gdyż stoi na stanowisku, że 

powinno się umożliwiać wydobycie złóż, jednakże opinia nie jest wiążąca. Wojewoda może 

uchylić mpzp jako niezgodny z prawem jeśli zostanie uchwalony przez Radę Miejską, 

natomiast istnieje również ryzyko, że inwestor złoży skargę na mpzp. Obecnie obowiązuje 

studium z 2015 r. w którym nie jest uwzględnione złoże. Gdyby jednak uchwalić studium  

z ujawnieniem złoża z możliwością wydobycia i rekultywacją, to obecnego planu nie będzie 

można uchwalić bez uprzedniego naniesienia zmian dotyczących wprowadzenia kopalni na 

tym terenie. 

 

Radny Janina Anuszkiewicz  

poprosiła o ustosunkowanie się przez Kierownika SR w kontekście planowanego uzdrowiska, 

uwzględniając mającą powstać kopalnię żwiru. 

 

Kierownik Wydziału SR – Aneta Milczarek 

20 grudnia 2019 r. została podjęta uchwała dotycząca rozpoczęcia procedury utworzenia 

uzdrowiska. Opinia eksperta ds. uzdrowiska w Augustowie w kierunku czynnego wydobycia 

złóż, jest taka, że  może to negatywnie wpłynąć na opinię Ministerstwa Środowiska dotyczącą 

utworzenia uzdrowiska. 

 

Projektant studium – Renata Drobny 

oznajmiła, że  jeśli przedstawi się ten plan do uchwalenia trzeba liczyć się z tym, że inwestor, 

który chce zainwestować na tym terenie złożył na niego skargę. Władze miasta z przyczyn 

ekonomicznych chcą dopuścić wydobycie żwiru w tym miejscu. Ustalenia są takie, że ma być 

to krótkoterminowe wydobycie kruszywa z możliwością rekultywacji takiej, aby  

w przyszłości można byłoby zagospodarować ten teren. Dodała, że jeżeli byłoby wykopane to 

kruszywo w ciągu 3 lat, zrobione zostałyby filary ochronne od strony lasów, od strony drogi 



zostałby dopuszczony pas 50 metrowy pod możliwość zabudowy, a rekultywacja nastąpiłaby 

z uwzględnieniem tych wszystkich stref ochronnych (podkreśliła, że złoże na tym terenie 

występuje) to w studium dopuści się zmiany eksploatacji na warunkach przedłożonych  

w studium. Gdy rekultywacja byłaby przeprowadzona w kierunku leśnym, rolnym i wodnym 

to nie byłoby potrzeby wprowadzania tego do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Natomiast jeśli ma być rekultywowany ten teren w takim kierunku, aby 

można było go jeszcze zagospodarować w przyszłości, powinien być zrobiony miejscowy 

plan zagospodarowania przestrzennego lub należałoby wprowadzić zmiany do tego planu, 

który jest w tej chwili przygotowany.  

Marszałek Województwa nakazał wprowadzić do studium w ciągu dwóch lat złoże w planie 

zagospodarowania czy też w studium. Fakt ten jest udokumentowany na obu dokumentach.  

Dodała, iż każdy ma prawo zgłaszać uwagi do studium do 9 marca. 

 

Radny Janina Anuszkiewicz 

uważa, iż środki jakie gmina pozyska z kopalni żwiru są znikome i nie warte tego, aby 

niszczyć krajobraz. Właściciel tych terenów musiał sobie zdawać sprawę z tego jakie tereny 

kupuje. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

złożył wniosek: 

- aby pilnie zainterweniować na drogach: Dąbrowskie - Borawskie i droga do Lipkowa, gdyż 

są w bardzo złym stanie; 

- aby dokonać przycinki krzaków na odcinku Imionki – Lipkowo; 

- dokonać renowacji drogi na odcinku Olszewo – Stożne. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zwróciła się z prośbą, aby w pierwszej kolejności zająć się drogami, którymi jeżdżą autokary 

szkolne, gdyż one są również w złym stanie. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

Protokołowała 

Karolina Cichocka 

Przewodniczący Komisji 

Dawid Bondarenko 

 


